

2022護理雙語教育實踐與挑戰國際研討會

2022 International Conference on Nursing Bilingual Education: Teaching Practices and Challenges

一、研討會簡介

教育部於2019年因應行政院「2030雙語國家政策發展藍圖」，推動雙語國家計畫，以培養臺灣走向世界的雙語人才、全面啟動教育體系的雙語活化為目標，並提出加速教學活化及生活化、擴增英語人力資源、促進教育體系國際化等策略。

根據教育部政策推展，本次研習會特別邀請泰國、美國、及台灣護理教育專家，分享其學校之護理雙語教育導入經驗，藉由彼此觀摩、精進與教學方法的交流過程，期能對國內全面推展護理雙語教育典範建立有所裨益。

Introduction

In response to the Executive Yuan's "2030 Bilingual National Policy Development Blueprint", the Ministry of Education promoted the bilingual national plan to cultivate bilingual talents from Taiwan to the world in 2019, Taiwan. Furthermore, it was comprehensively launching the bilingual revitalization of the education system and proposed strategies to accelerate the regeneration and living of teaching, expand English human resources, and promote the internationalization of the education system.

According to the Ministry of Education policy, this conference invited nursing education experts from Thailand, the United States, and Taiwan to share their experience in introducing bilingual nursing education in their schools. The process of mutual observation, refinement, and exchange of teaching methods is expected to benefit the comprehensive promotion of nursing bilingual education models.

二、會議日期：8/25/2022 (星期四)

Date : August 25 (Thursday), 2022

三、會議地點：線上會議(網路視訊平台)

Venue : Microsoft Teams Web Conference

四、指導單位：教育部

Supervisor : Ministry of education, Taiwan (R.O.C.)

五、主辦單位：弘光科技大學護理系

Organizers :

Department of Nursing, Hungkuang University (HKU), Taiwan (R.O.C.)

六、協辦單位：大臺中護理師護士公會、國際榮譽護理學會台灣分會

Co-organizers :

The Honor Society of Nursing, Sigma Theta Tau International, Lambda Beta-at-Large Chapter in Taiwan (R.O.C.)

Great Taichung Nurses Association, Taiwan (R.O.C.)

七、參加對象：護理系所教師、學生、醫療院所臨床護理人員。

Participants : Faculties and Students of the Department of Nursing, Clinical Nursing Staff.

八、報名費用：免費

Registration fee : Free

九、報名方式：網路報名

Registration On line : <https://forms.gle/6sFc37zUchLXbixU9>



QR code

十、報名截止日期：8/15/2022

Registration Deadlines : August 15 (Monday), 2022

十一、備註：

*註冊完成後系統會自動發送確認信。建議使用Gmail接收確認，如果註冊後無法加入，記得取消註冊。

*本次會議獲得台灣護理學會（TWNA）核定護理師繼續教育學分。

*主辦方將保留因疫情而調整會議的權利。

*如有任何問題或疑慮，請隨時與我們聯繫。

Email: mtchou@hk.edu.tw 電話：+886 4-26318652 分機 3017

Remark :

*Once registration is completed, the system will automatically send a confirmation letter. It is also recommended to use **Gmail** to receive the confirmation and remember to cancel registration if you cannot join us after you registered.

*This conference qualifies for continuing education credits to Taiwan Nurses Associations (TWNA), and the credit will be approved by TWNA.

*The organizer will reserve the right to adjust the conference in accordance with the pandemics.

*For any questions or concerns, feel free to reach out to us.

Email: mtchou@hk.edu.tw Tel: +886 4-26318652 ext. 3017

十二、議程表 Agenda :

Time (Taiwan Time)	Topic	Speaker	Moderator
08:30-08:40	Registration		<u>Ming-Hsin Hsieh</u> 謝明欣助理教授 Assistant Professor, Department of Nursing, HKU
08:40-9:00	Conference Opening		<u>Laura Yueh-Guey Huang</u> 黃月桂校長 Chair Professor & President, HKU <u>Shu-Ling Chen</u> 陳淑齡院長 Distinguished Professor & Dean, College of Nursing, HKU
9:00-10:00	Integrate Content and Language Learning at EMI :America Experience	<u>Tsu-Yin Wu</u> Professor Eastern Michigan University USA	<u>Ruoh-Lih Lei</u> 雷若莉副教授 Associate Professor & Director, Department of Nursing, HKU
10:00-11:00	EMI of High Education in Thailand: Challenges and Prospects	<u>Mrs. Natthaya Chergchalard Chooprom.</u> Faculty of Nursing, <u>Nakhon Pathom Rajabhat University Thailand</u>	<u>Li-Chiu Lin</u> 林麗秋助理教授 Assistant Professor, Department of Nursing, HKU
11:00-11:10	Break		
11:10-12:10	EMI of High Education in Taiwan: Challenges and Prospects	<u>Shih-Yu Lee</u> 李時雨特聘教授 Distinguished Professor & Director, Biotechnology, Health and Innovation Research Center, HKU Taiwan (R.O.C.)	<u>Der-Yun Hsiung</u> 熊德筠副教授 Associate Professor, Department of Nursing, HKU
12:10-12:30	Q & A, Closing Remarks		<u>Ming-Hsin Hsieh</u> 謝明欣助理教授 Assistant Professor, Department of Nursing, HKU

十三、講員介紹：(依演講順序排列)Keynote Speaker introduction：

Tsu-Yin Wu 美國東密西根大學護理學院教授
吳姿瑩 Professor, Eastern Michigan University, USA

Natthaya Cherngchalard 泰國佛統大學護理系講師
Chooprom Faculty of Nursing, Nakhon Pathom Rajabhat University, Thailand

Shih-Yu Lee 弘光科技大學護理系特聘教授/生技健康創新研究中心主任
李時雨 Distinguished Professor & Director, Biotechnology, Health and
Innovation Research Center, HKU

十四、弘光科技大學教師介紹：HKU & KMU faculties introduction：

Laura Yueh-Guey Huang 弘光科技大學教授/校長
黃月桂 Chair Professor & President, HKU

Shu-Ling Chen 弘光科技大學護理學院特聘教授/院長
陳淑齡 Distinguished Professor & Dean, College of Nursing, HKU

Ruoh-Lih Lei 弘光科技大學護理系副教授/主任
雷若莉 Associate Professor & Director, Department of Nursing, HKU

Der-Yun Hsiung 弘光科技大學護理系副教授/教學發展中心主任
熊德筠 Director, Center for Teaching and Learning Development,
Associate Professor, Department of Nursing, HKU

Li-Chiu Lin 弘光科技大學護理系助理教授
林麗秋 Assistant Professor, Department of Nursing, HKU

Ming-Hsin Hsieh 弘光科技大學護理系助理教授
謝明欣 Assistant Professor, Department of Nursing, HKU
